جيلينيا (فينجوليمود) البطاقة التذكيرية الخاصة بالحمل Gilenya® (fingolimod):
Pregnancy-Specific
Patient Reminder Card

Patient Reminder Card

نشرة توعوية للمريض

Gilenya EU RMP V18 Feb 2021

This document is approved by The Executive Directorate of Pharmacovigilance, at SFDA.

Gilenya EU RMP V18 Feb 2021
This document is approved by

This document is approved by The Executive Directorate of Pharmacovigilance, at SFDA.



#### **Before starting Fingolimod treatment**

Gilenya (fingolimod) is contraindicated in pregnant women and women of child-bearing potential (including female adolescents) not using effective contraception.

At treatment start and then regularly, your doctor will inform you about the teratogenic risk and required actions to minimize this risk.



والإجراءات اللازمة لتقليل هذا الاحتمال.



سيقوم طبيبك بإبلاغك بالحاجة إلى استخدام وسائل منع الحمل الفعّالة أثناء العلاج ولمدة شهرين بعد إيقافه. تحدّث إلى طبيبك حول وسائل منع الحمل المتاحة الأكثر فعالية.

الأمور الواحب توافرها قبل استخدام عقار فينحوليمود

أثناء العلاج وبعده بصورة منتظمة، سيبلغك طبيبك باحتمال حدوث تشوهات بالجنين

قبل بدء العلاج، يجب إجراء اختبار الحمل والتحقق من النتيجة السلبية من خلال أخصائي.



يُرجِي قراءة كتيب دليل المريض لعقار جيلينيا الذي يقدِّمه إليك طبيبُك.



Your doctor will inform you about the need for effective contraception while on treatment and for 2 months after discontinuation. Talk to your doctor about the most effective contraception options available to you.

Please read the Gilenya Patient Guide Leaflet provided by your doctor.



### أثناء استخدام عقار فينجوليمود

يحظر استخدام العقار أثناء الحمل.

يحب على المريضات استخدام وسائل منك الحمل الفعّالة أثناء تناول حيلينيا.

يحظر الحمل اثناء استخدام العقار ولمدة شهرين بعد استخدام العلاج.

ينبغى تكرار اختبارات الحمل على فترات زمنية مناسبة.

هذه الحالة بحب التوقف عن تناول حيلينيا.

ي تحرار اختبارات الخض عنى فترات رمتيه مناسبه.

سيسدى إليك طبيبك مشورات طبية منتظمة حول احتمال تسبب جيلينيا في تشوه

الجنين. إذا كنت حاملاً أو إذا كنت تعتزمين ذلك، يُرجى مناقشة هذا الأمر مع طبيبك لأنه في





### While you are taking Fingolimod

While on treatment women must not become pregnant.

Patients must use effective contraception while taking Gilenya.

Women must not become pregnant during treatment and for 2 months after discontinuing treatment.

Pregnancy tests must be repeated at suitable intervals



Your doctor will provide regular counselling about Gilenya's serious risks to the fetus.

If you become pregnant or if you want to become pregnant please discuss this with your doctor because Gilenya treatment must be discontinued.



exposed to Gilenya during pregnancy.

In the event of a pregnancy your doctor will provide counselling.

Your doctor will give you medical advice regarding the harmful effects of Gilenya to the fetus and will provide an evaluation of the potential outcome.



will be discontinued

Your doctor will encourage you to enroll in the Gilenya Pregnancy Registry: https://www.gilenyapregnancyregistry.com/

The purpose of this registry is to monitor the outcomes of pregnancy in women

أثناء استخدام عقار فينجوليمود سيسدى إليك طبيبك المشورة الطبية اللازمة أثناء الحمل.

سيسدى إليك طبيبك المشورة الطبية اللازمة حول الآثار الضارة لعقار جيلينيا في الجنين وسيجرى تقييماً للنتائج المحتملة.

بحب إجراء فحص بالموجات فوق الصوتية، وأثناء هذه الفترة، بحب التوقف عن تناول جيلينيا.

سىشدعك

للحمل: '/https://www.gilenyapregnancyregistry.com

يكمن الغرض من هذا السجل في رصد نتائج الحمل لدى النساء اللائب يستخدمن عقار حيلينيا أثناء الحمل.

## بعد انقاف استخدام فينجوليمود



إذا كنت تعتقد أن مرض التصلب العصبي المتعدد لديك يزداد سوءًا (مثل الشعور 🔀 🥎 بالوهن أو تغيرات فَّى العين) أو إذا لاحظت أيَّ أعراض جديدة بعد التوقف عن تناول عقار حيلينيا يسبب الحمل، اتصل يطبيبك على الغور.



يتعين استخدام وسائل منك الحمل الفعّالة لمدة شهرين بعد إيقاف عقار جيلينيا بسبب م معادرة الجسم. ﴿ فَي مَعَادِرَةَ الجَسَمِ. وَ الْجَسَمِ. وَ الْجَسَمِ.

# **After stopping Fingolimod treatment**



Inform your doctor immediately if you believe your MS is getting worse (e.g. weakness or visual changes) or if you notice any new symptoms after stopping treatment with Gilenya due to pregnancy.



Effective contraception is needed for 2 months after stopping Gilenya treatment because of the length of time it takes for Gilenya to leave the body.

Graph Control of the control of the

sections and a second or property of the control of

Packs and prices: Country specific. Legal classification: Country specific.

**b** NOVARTIS

You can report any problem or adverse events or request

additional copies of the materials through:
Patient Safety Department Novartis Pharma AG - Saudi Arabia Toll Free Number: 8001240078

Phone: +966112658100 Fax: +966112658107

Email: adverse.events@novartis.com

Or by online: http://report.novartis.com/
Saudi Food and Drug Authority National Pharmacovigilance Center

Unified Contact Center: 19999
Fax: +966112057662
Email: npc.drug@sfda.gov.sa
Or by online: https://ade.sfda.gov.sa

GILENYA is a registered trademark of Novartis AG.

بهكتك الإبلاغ عن اي اعراض جانبية أو شكاري أو لطلب نسخ اطنائية من خلال: شركة توفيرتس - السعودية - قسم سلامة العرضي: الرقم السجاني: ١٨٠١٤٢٢٨٨، ١٨ الهكتاب: ١٨١١٢٦٥٨٠، ١٢٠٠٠ الهلكاني: ١٨١١٢٦٥٨٠، ١٨١٢٩٨، ١٨١٨٩٨ العرضية adverse.events@novartis.com

أو عن طريق الإنترنت: /http://report.novartis.com الهينة العامة للغذاء والدواء, المركز الوطني للتيقظ الدواني:

